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Seniorrådet    Beslutningsprotokol nr. 6 
________________________________________________________________________ 
 
Dato: 02.06.2023 KL. 10.00   Sted: Bülows Kaserne 
________________________________________________________________________  
Deltagere:  Seniorrådet & Signe Lunn Walls 
Fraværende: Jytte Buch, Aksel Kjelstrup 
Referent:  Trine Roy 
________________________________________________________________________ 

DAGSORDEN 
 

1. Socialkompasset v/Charlotte fra Frivillige Centeret  
2. Godkendelse af dagsorden 
3. Godkendelse af referat 
4. Orientering fra Signe 

a. EDEN konceptet 
b. Det gode hjem 
c. Stormøde d. 30. maj 2023 
d. Udkast til ny organisering Senior og Sundhed 

 
5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 

a. Evaluering af udvalgsstruktur  
b. 2. budgetopfølgning 
c. Godkendelse af strategien for tilknytning og tiltrækning 
d. Godkendelse af fremtidige midler til brug for klippekortordning 
e. Forsøg med nye former for forebyggende hjemmebesøg 

 
6. Plejehjemsråd 
7. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
8. Nyt fra Rådets medlemmer 
9. Senere indkomne sager 
10. Eventuelt 
11. Kommende emner  
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REFERAT 
 
 

1. Socialkompasset v/Charlotte fra Frivillige Centeret  
Charlotte uddelte Fredericias sociale vejviser fra Frivilligcenteret. 
Derefter fremviste hun en PowerPoint præsentation omkring Socialkompasset, hvor 
hun orienterede om, at flere af tilbuddene bliver digitale, hvilket er en fordel, da ”vejvi-
seren” hurtigt bliver forældet.  
 
Frivilligcenteret kunne drømme om, at der bliver lagt flere tilbud på Socialkompasset. 
De har været i kontakt med alle medlemmer og gjort opmærksom på, at de kan lægge 
deres tilbud på portalen, og de er også ude at fortælle om konceptet.  
 
Seniorrådet spørger ind til, hvordan vi i Senior Nyt forholder os til/samarbejder med 
Socialkompasset i den her overgangsperiode, indtil Senior Nyts brugere er fuldt ud 
digitale. Senior Nyt indeholder en længere liste over aktiviteter i området. Denne infor-
mation er relevant, så længe der er folk, der er mere trygge ved papir.   
 
Flemming undersøger muligheden for at fremsende en liste over dem, som yder til-
budsbidrag til Senior Nyt.  
 
Charlotte opfordrer til, at Seniorrådet går ind at søger i tilbuddene på portalen. Følg 
guiden på de uddelte kort.  
 
PowerPoint præsentationen vedlægges referatet.  
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden yderligere bemærkninger. 
 

3. Godkendelse af referater 
Referaterne fra hhv. 14. april 2023 og 27. april 2023 er godkendt uden yderligere be-
mærkninger. 
 

4. Orientering fra Signe 
 

a. EDEN konceptet 
Signe gav en præsentation af EDEN konceptet, der går ud på forebyggelse af 
ensomhed, kedsomhed og hjælpeløshed.  
Løsningen er at lave nogle levesteder hvor man stadig har kontakt med men-
nesker, børn, dyr og natur.  
 

b. Det gode hjem  
Signe gennemgik Mette Heidemanns præsentation fra Senior- og Socialud-
valgsmødet afholdt d. 18. april 2023.  
 

c. Stormøde d. 30. maj 2023 
Et møde for at skabe opmærksomhed og interesse for samspillet mellem kom-
mune og civilsamfund. Mødet gav få nye input. 
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d. Udkast til ny organisering i Senior og Sundhed  
Signe præsenterede udkastet til en ny organisering i Senior og Sundhed, som 
skal godkendes af FMU.  
Under forudsætning af godkendelse træder organiseringen i kraft d. 15. juni 
2023. 
 
Seniorrådet spurgte ind til, hvor i organiseringen sundhedsfremmelse af æl-
dres fysiske velfærd befinder sig. Det ligger bredt forankret i alle indsatser, 
hvor vi møder borgerne, men selve folkeoplysningsopgaven er ikke en del af 
opgaven. Fredericia har mange tilbud eksempelvis Idræt i dagtimerne.  
 

5. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Signe 
 

a. Evaluering af udvalgsstruktur  
Evalueringen af udvalgsstrukturen afholdes af et §17 stk. 4 udvalg.  
 

b. 2. budgetopfølgning 
På nuværende tidspunkt ser det ud til, at vi samlet set går i balance i Senior 
og Sundhed.  
Der er højere forbrug på enkelte plejehjem og i enkelte hjemmeplejegrupper. 
Det modregnes af mindre forbrug på visitation.  
Det mindre forbrug i visitationen kan skyldes øgede demografimidler, men ikke 
mindre visitering.  
 

c. Godkendelse af strategien for tilknytning og tiltrækning 
Den er en del af den strategiske udviklingsplan, men er samtidig blevet en 
selvstændig strategi, som skal godkendes af 3 udvalg.  
 

d. Godkendelse af fremtidige midler til brug for klippekortordning 
Forsøg med nye former for forebyggende hjemmebesøg. Der er tre modeller, 
som politikerne skal tage stilling til. 
 

e. Rask og Rørig  
Arrangementet med rask og rørig er en indsats, hvor en del af borgergruppen, 
som tilbydes forebyggende hjemmebesøg, har modtaget en e-Boks besked 
om tilbuddet.  
Tilbuddet evalueres efterfølgende med henblik på yderligere udbredelse. 

 
 

7. Plejehjemsråd 

• Hybyhus: Flemming orienterede om, at der d. 12. juni 2023 er forsøg på at 
danne plejehjemsråd på Hybyhus. 

• Øster Elkjær: Grethe afventer besked fra lederen.  

• Stævnhøj: Svend orienterede om, at det nye plejehjemsråd fungerer rigtig 
godt. 
 
 
 

8. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 
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Senior Nyt: 
Flemming afventer besked fra Thomas vedr. Sundhedshuset. 
Søren udarbejder et halvårs regnskab med udgangen af juni.  
 
Facebook: 
Vi mangler at få vores input til Senior- og Socialudvalget lagt på Facebook. 
424 medlemmer 
 

9. Nyt fra Rådets medlemmer 
a. Svend orienterede om, at der er ansat en ny medarbejder på aktivitetsområdet 

– Kristine L. Madsen, som primært skal arbejde med aktivitetscentrene.  
.  
 

10. Senere indkomne sager 
Ingen senere indkommende sager 
 

11. Eventuelt 
Intet til eventuelt.  
 

12. Kommende emner  
 


